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FlashFlash

Nie mogę zrozumieć, jakim 
trzeba być człowiekiem, żeby 
dokonać takiej kradzieży – mówi 
Czytelnik „Panoramy”

Estakada będzie remontowana
Podpisano umowę na gruntowny remont estakady na ul. El-
bląskiej. Koszt prac wyniesie ok. 17,5 mln zł, a drogowcy pra-
cować będą na nitce w kierunku centrum Gdańska.  Plano-
wane zakończenie robót szacowane jest na I kwartał 2026 r.

Promują rodzicielstwo zastępcze 
MOPS w Sopocie prowadzi nietypową akcję promują-
cą rodzicielstwo zastępcze. Kamyki z napisem „Podaruj 
dziecku serce – zostań rodziną zastępczą” oraz numerem 
telefonu pojawią się w różnych miejscach miasta.

Tu każdy uczeń jest ważny
30 lat temu tylko najodważniejsi tworzyli w swoich szko-
łach klasy integracyjne. Jedną z takich podstawówek, 
która 30 lat temu wprowadziła takie pionierskie rozwią-
zania, była Szkoła Podstawowa nr 44 na Przymorzu. 

Polki powalczą o Szwajcarię 
Być może jutrzejszy dzień będzie wyjątkowy dla polskiego 
futbolu kobiecego. 29 października Polska reprezentacja 
powalczy w Gdańsku o awans do przyszłorocznych mi-
strzostw Europy. Początek spotkania o godz. 18.00. 
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Złodzieje ukradli nadzieję
wstrząsająca wiadomość dotarła do nas na początku października. Jeden z miesz-
kańców suchanina poinformował nas, że do tamtejszego kościoła włamali się zło-
dzieje, którzy ukradli skarbonkę, do której wrzucano datki dla powodzian. złodziei 
zatrzymano, ale okazało się, że kościół na suchaninie nie był jedynym, który okradli. 
tego typu incydent nie tylko wzbudza oburzenie, ale także rodzi poważne pytania 
o moralność i empatię w społeczeństwie.

SKANDALICZNE WŁAMANIE DO KOŚCIOŁA
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SUCHANINO

Wystąpili dla seniorów

Panie z  Klubu Seniora „Su-
chanke” gościły w  swoich 
progach małych artystów 
z  Zespołu Szkolno-Przed-
szkolnego nr 2. Była to już 
kolejna wizyta dzieci z  tej 
szkoły. Poprzednim ra-
zem maluchy wystąpiły 
z jasełkami.
Okazja do odwiedzania 
nestorów Suchanina była 
przednia, bo przecież paź-
dziernik to miesiąc seniorów. 
Przedstawienie wystawiane 
było w  miejscowej bibliote-
ce. Seniorzy obejrzeli wido-
wisko „Jesień w  lesie”, które 

przygotowały dzieci z  od-
działu O  B pod kierunkiem 
Marty Koniecpolskiej oraz 
Gabrieli Kokoszewskiej. 
Warto dodać, że uczniowie 
wystąpili w  strojach przy-
gotowanych przez swoich 
rodziców. 
Artystyczne popisy najmłod-
szych z pewnością pozostaną 
w  pamięci seniorów. Sądzić 
również można, że na pewno 
nie była to ostatnia impreza 
na Suchaninie, która łączyła 
pokolenia.

(GR)

APEL DO KIEROWCÓW

szukają świadków karambolu
Policjanci z Wydziału Docho-
dzeniowo-Śledczego Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Gdań-
sku pod nadzorem Prokuratury 
Okręgowej w  Gdańsku, pro-
wadzą śledztwo mające na celu 
ustalenie okoliczności katastro-
fy komunikacyjnej, w  wyniku 
której śmierć poniosły 4 osoby, 
a 15 osób zostało rannych. Do 
zdarzenia doszło w  piątek (18 
października) w  miejscowości 
Borkowo (powiat gdański), na 
remontowanym odcinku S7 
w kierunku Gdyni.
W  zdarzeniu brało udział 21 
pojazdów, dwa z nich spłonęły. 

Wszystkie ofiary śmiertelne to 
dzieci. 
Według wstępnych ustaleń po-
licjantów 37-letni kierujący po-
jazdem ciężarowym z naczepą 
najechał na tył poprzedzają-
cych pojazdów, doprowadza-
jąc do tragicznego w  skutkach 
zdarzenia.
Śledczy analizują zebrane do-
wody i  jednocześnie zwracają 
się z prośbą o kontakt kierow-
ców posiadających kamery sa-
mochodowe, którzy w  piątek, 
18 października pomiędzy 
godziną 23 a  godziną 23.20 
jechali tą trasą. Być może na 

nagraniu z  kamery samocho-
dowej został zarejestrowany 
szczegół, który pomoże poli-
cjantom w ustaleniu przebiegu 
zdarzenia.
Nagranie takie należy zabez-
pieczyć i  powiadomić poli-
cjantów z  Wydziału Docho-
dzeniowo Śledczego KWP 
w Gdańsku pod dedykowanym 
dla tej sprawy numerem tele-
fonu 516 819 012. Informacje 
można również przekazać na 
adres e-mail: pawel.wolender@
gd.policja.gov.pl. 

(KWP Gdańsk)

POBIĆ REKORD NA POLSAT PLUS ARENA

być może jutrzejszy dzień będzie wyjątkowy dla polskiego futbolu kobiecego. właśnie 
jutro, 29 października polska reprezentacja na gdańskim stadionie powalczy o awans do 
przyszłorocznych mistrzostw europy. przeciwniczkami naszych pań będą rumunki. po-
czątek spotkania o godz. 18.00. 

polki powalczą o szwajcarię

Mistrzostwa Europy odbędą się 
w  Szwajcarii. Wtorkowy mecz 
będzie nie tylko kolejnym me-
czem kwalifikacyjnym, ale rów-
nież historycznym wydarzeniem 
dla kobiecego futbolu w Polsce. 
Gdański stadion, podobnie jak 
Stadion Narodowy dla męż-
czyzn, oficjalnie stał się domem 
naszej kobiecej reprezentacji.
  – Niech będzie to święto ko-
biecej piłki nożnej w Polsce! 
Przyjdźmy na stadion, pokażmy 
naszą siłę i wsparcie dla repre-
zentacji, a wspólnie pobijemy 
rekord frekwencji na kobiecym 
meczu w Polsce – apeluje Alek-
sandra Dulkiewicz, prezydent 
Gdańska. 
Dodajmy, że w miniony piątek 
Polki pokonały na wyjeździe 
Rumunki 2:1, a gola na wagę 
zwycięstwa zdobyła zawodnicz-
ka Barcelony Ewa Pajor. Do peł-
ni szczęścia brakuje co najmniej 
remisu, który da nam awans do 
następnej fazy baraży.
Polsat Plus Arena Gdańsk sta-
ła się oficjalnym stadionem 

kobiecej reprezentacji Polski.  
To tutaj nasze piłkarki będą roz-
grywać swoje mecze, a kibice mają 
szansę być świadkami ich histo-
rycznych osiągnięć. To również 
szansa na pokazanie, że Gdańsk, 
Trójmiasto i całe Pomorze wspie-
ra nasze zawodniczki, wypełniając 
trybuny tego obiektu.
 – Podczas meczu z  Rumunią 

organizatorzy planują pobicie re-
kordu frekwencji na meczu pił-
ki nożnej kobiet w  Polsce, który 
obecnie wynosi 8011 widzów. Ten 
rekord został ustanowiony właśnie 
na Polsat Plus Arenie w 2021 roku 
podczas meczu Polska – Belgia. 
Wspólnie możemy stworzyć nie-
zapomnianą atmosferę i  ustano-
wić nowy, wyższy wynik, który 

zapisze się na kartach historii pol-
skiego futbolu – informuje Paulina 
Chełmińska z gdańskiego ratusza.
Aby Polska wystąpiła na Euro, 
najpierw musi pokonać Ru-
munię, a  potem ograć jeszcze 
zwycięski zespół z pary Austria 
– Słowenia.  

(GR)

fot. www.gdansk.pl
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przez dwa tygodnie mieszkańcy Gdańska głosowali, i tym samym decydowali o tym, na co wydać ponad 21 milio-
nów złotych w ramach bo 2025. wśród zwycięskich projektów dominują te dotyczące zagospodarowania zaniedba-
nych przestrzeni zielonych, a także dalszego uatrakcyjniania tych, które już dzisiaj cieszą się popularnością wśród 
danej społeczności. ważne dla gdańszczan są też inwestycje rowerowe. Jak w roku ubiegłym, najbardziej aktywni 
byli letniczanie (głosy oddało 25,85 proc. mieszkańców). 

Wyniki głosowania na Budżet obywatelski  
i wyborów do rad dzielnic

ZAGŁOSOWAŁO WIęCEj 
KOBIET NIż MężCZyZN
Na listy do głosowania tra-
fiły w  tym roku 394 projekty 
BO, w  tym 354 dzielnicowe 
i  40 ogólnomiejskie. Odda-
wać głosy można było przez 
dwa tygodnie, w dniach 9 - 23 
września. O  kolejnych zmia-
nach w naszym mieście zdecy-
dowało dokładnie 38 270 osób, 
w  tym 21510 kobiet i  16760 
mężczyzn. Oddano 21159 gło-
sów za pomocą telefonu i 17111 
przy pomocy komputera.
W  Budżecie Obywatelskim 
nie ma limitu wieku, głosować 
mógł każdy, i  tak: najstarszy 
głosujący w tym roku miał 103 
lata, a  najmłodszy zaledwie 3 
dni. Głosować mogły osoby 
zameldowane na pobyt stały 
lub czasowy w naszym mieście, 
osoby dopisane w Gdańsku do 
rejestru wyborców lub posiada-
cze Karty Mieszkańca.
W piątek, 27 września, podano 
oficjalne wyniki głosowania.
Wygrały 103 projekty dzielni-
cowe, w  tym 61 z  regularnego 
BO i 42 projekty z BO Zielo-
nego. Wygrało też 8 projektów 
ogólnomiejskich, w tym 2 z re-
gularnego BO i 6 z Zielonego 
BO. 
- W głosowaniu wzięło udział 
38270 osób. Nie ukrywam, że 
ten wynik naszej aktywno-
ści obywatelskiej jest dla mnie 
wyzwaniem. Jest to o  5 ty-
sięcy osób głosujących mniej 
niż przed rokiem - przyznała 
Aleksandra Dulkiewicz, prezy-
dent Gdańska. - Ja, moje Biuro 
ds. Rad Dzielnic i Współpracy 
z  Mieszkańcami oraz Zespół 
ds. Budżetu Obywatelskiego, 
musimy wspólnie zastanowić 
się co zrobić, by dbać o  fre-
kwencję w tym głosowaniu. Bo 
to zawsze lepiej, kiedy o  po-
dziale naszych wspólnych pie-
niędzy decyduje większa liczba 
osób - dodała.

STAWIAMy NA ZIELEń
Wyniki tegorocznego głosowa-
nia pokazują, że wśród miesz-
kańców zmieniają się tendencje 
i  sposób myślenia o  mieście. 
Tym razem w  zaledwie kilku 
dzielnicach wygrały projek-
ty dotyczące budowy nowych 
boisk i  innej infrastruktury 

sportowej. Zdecydowanie czę-
ściej wygrywały projekty zwią-
zane z  zielenią: nowymi nasa-
dzeniami drzew, zagospodaro-
waniem niewielkich skwerów, 
modernizacją istniejących par-
ków oraz innych popularnych 
miejsc rekreacji. 
W  przypadku projektów ogól-
nomiejskich bezkonkurencyjne 
okazały się projekty rowerowe. 
Zwyciężył ten dotyczący dru-
giego etapu budowy nadmor-
skiej ścieżki pieszo-rowerowej 
prowadzącej z plaży na Stogach 
do Górek Zachodnich. Wygrał 
też projekt dotyczący organi-
zacji spacerów przyrodniczych 
z  przewodnikiem w  każdej 
dzielnicy i  projekty związane 
z nowymi nasadzeniami drzew.

DO WyDANIA PONAD 21 
MLN ZŁOTyCH
Do wykorzystania w  ramach 
BO 2025 było dokładnie 21 
526 022 zł. W tym, na projekty 
dzielnicowe przeznaczono 17 
388 171 złotych, a  na projek-
ty dzielnicowe Zielonego Bu-
dżetu Obywatelskiego - 3 718 
649 złotych. Na projekty ogól-
nomiejskie, czyli takie, które 
mogą służyć mieszkańcom co 
najmniej kilku dzielnic, prze-
widziano 4 137 851 złotych, 
w tym projekty ogólnomiejskie 
Zielonego Budżetu Obywatel-
skiego - 1 304 922 złote.

LETNICA NAjAKTyWNIEj-
SZA W GŁOSOWANIU
Podobnie, jak w  latach ubie-
głych, także w  tym głosujący 
mieszkańcy mogli wygrać upo-
minki - dla siebie lub dla swojej 
dzielnicy.
Każdego dnia głosowania 5 
osób wygrywało pakiety z miej-
skimi gadżetami. Nie było tu 
przypadkowości: wygrywała 1, 
10, 100, 500, 1000 osoba, która 
oddała głos na projekty Budże-
tu Obywatelskiego. 
Przewidziano też nagrodę dla 
dzielnicy - którymi są ilumina-
cje świąteczne - za najwyższą 
frekwencję w  tym głosowaniu. 
Wystarczyło podczas głosowa-
nia zaznaczyć w systemie dziel-
nicę, w  której się mieszka. Ta 
deklaracja była brana pod uwa-
gę przy wyliczeniu frekwencji 
danej dzielnicy. 

Podobnie jak przed rokiem, tak 
i w tym wygrała Letnica z wy-
nikiem 25,85 proc.
Drugie miejsce należy do Wy-
spy Sobieszewskiej, gdzie fre-
kwencja głosujących wyniosła 
15,96 proc, a  trzecie miejsce - 
do Jasienia, który osiągnął wy-
nik 14,78 proc.
- W Letnicy przybywa nowych 
mieszkańców, a  frekwencja 
jest imponująca. Drugą bardzo 
zmobilizowaną w  głosowaniu 
dzielnicą była Wyspa Sobie-
szewska. Trzeci wynik osią-
gnął Jasień, który jest rozległą 
dzielnicą - zwróciła uwagę pre-
zydent Gdańska.
Projekty, które wygrały gło-
sowanie są do sprawdzenia 
na stronie www.gdansk.pl/
budzet-obywatelski

WYBraLiśmY radNYch 
dZiELNic Na NoWą 

kadENcję

Mieszkańcy Gdańska wybrali 
radnych w  swoich dzielnicach 
na nową, 5-letnią kadencję. 

Uśredniona frekwencja gło-
sujących w  całym mieście wy-
niosła 9,83 proc. W  większo-
ści dzielnic najwięcej głosów 
zdobyli dotychczasowi liderzy, 
a  więc przewodniczący zarzą-
dów dzielnic i  ich zastępcy, 
a  także przewodniczący rad 
dzielnic. Są też pewne zasko-
czenia. Najwyższa frekwencja 
była w  małych, dobrze zinte-
growanych społecznie dziel-
nicach: Wzgórze Mickiewicza 
(26,91 proc.) i  Rudniki (24,93 
proc.). Najsłabsza - w obu czę-
ściach Wrzeszcza: w  Górnym 
(5,56 proc.) i  w Dolnym (5,51 
proc.). 

KANDyDATKA Z CHEŁMU 
ZDETRONIZOWAŁA WSZyST-
KICH
Najwięcej głosów - wśród 
tych, którzy wygrali w  swoich 
dzielnicach - odnotowali kan-
dydaci, rzecz jasna, z  dzielnic 
z  dużą liczbą mieszkańców. 
Najlepszy wynik w całym mie-
ście należy do kandydatki do 
rady dzielnicy Chełm Joanny 

Leszczyńskiej, która zdobyła 
404 głosy. Na Chełmie świetny 
wynik, ale już drugie miejsce, 
osiągnęła Agnieszka Rezmer, 
która otrzymała 371 głosów.
Drugi wynik, wśród zwycięz-
ców w  dzielnicach, należy do 
Tomasza Struga, wieloletnie-
go przewodniczącego zarządu 
dzielnicy Oliwa. Otrzymał on 
298 głosów. Trzeci jest - de-
biutujący w  tej roli - Maciej 
Świderski, który kandydował 
w Pieckach - Migowie i otrzy-
mał 259 głosów. Czwarte miej-
sce należy do Bartosza Stefań-
skiego z Osowej, który zdobył 
258 głosów. Najlepszą piątkę 
zamyka Łukasz Hamadyk, któ-
ry kandydował w Nowym Por-
cie i otrzymał 256 głosów.

WyBORy W 33 DZIELNICACH
13 października, w  godzi-
nach 7.00-21.00, odbywały 
się w Gdańsku wybory do rad 
dzielnic. Oddawać można było 
głos na jednego kandydata/
kandydatkę. Wybory odbywa-
ły się w 33 z 35 dzielnic miasta 

- w dwóch, na Stogach i Przy-
morzu Wielkim, zabrakło wy-
starczającej ilości kandydatów.
Wybory odbyły się w  pozo-
stałych 33 dzielnicach: Anioł-
ki, Brętowo, Brzeźno, Chełm, 
Jasień, Kokoszki, Krakowiec 
- Górki Zachodnie, Letnica, 
Matarnia, Młyniska, Nowy 
Port), Oliwa, Olszynka, Oru-
nia Górna - Gdańsk Południe, 
Orunia - św. Wojciech - Lip-
ce, Osowa, Piecki-Migowo, 
Przeróbka, Przymorze Małe, 
Rudniki, Siedlce, Strzyża, Su-
chanino, Śródmieście, Ujeści-
sko - Łostowice, VII Dwór, 
Wrzeszcz Dolny, Wrzeszcz 
Górny, Wyspa Sobieszewska, 
Wzgórze Mickiewicza, Zaspa 
Młyniec, Zaspa Rozstaje, Ża-
bianka - Wejhera, Jelitkowo 
- Tysiąclecia.

FREKWENCjA PRZEKŁADA 
SIę NA BUDżET DZIELNICy
Na podstawie frekwencji gło-
sujących w  tych wyborach, 
a  także liczby zameldowanych 
mieszkańców w dzielnicy, wy-
liczana jest co roku kwota rocz-
nego budżetu dla danej dziel-
nicy. Kwota ta jest każdego 
roku aktualizowana - zmienia 
się bowiem liczba zameldowa-
nych mieszkańców w poszcze-
gólnych częściach Gdańska. 
Zgodnie z  obowiązującym 
obecnie miejscowym pra-
wem, jeżeli w  wyborach weź-
mie udział mniej niż 14 proc. 
uprawnionych mieszkańców to 
Rada będzie miała do wyko-
rzystania na rzecz dzielnicy 12 
złotych na jednego mieszkań-
ca. Jeżeli frekwencja wyniesie 
od 14 do 16 proc. - wówczas 
będzie to 15 zł. Jeżeli w wybo-
rach w  danej dzielnicy uczest-
niczyć będzie ponad 16 proc. 
mieszkańców, Rada Dzielnicy 
będzie miała do dyspozycji 18 
zł na każdego mieszkańca.
W  wyborach do rad dzielnic 
mieszkańcy mogli głosować 
jedynie w  miejscu, w  którym 
są zameldowani lub znajdują 
się w  spisie wyborców miasta 
Gdańska.

Artykuł pochodzi ze strony 
www.gdansk.pl 

Autor: Kamila Grzenkowska 
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miejski ośrodek pomocy społecznej w sopocie prowadzi nietypową akcję promującą rodzicielstwo zastępcze. kamyki z napisem 
„podaruj dziecku serce – zostań rodziną zastępczą” oraz numerem telefonu pojawią się w różnych miejscach miasta. kamyki można 
napotkać m. in. w parku, bibliotece, w pobliżu placów zabaw, szkół, przedszkoli, na przystanku czy w pobliżu różnych instytucji. 

kamyki z sercem promują rodzicielstwo zastępcze 

Kamyki z  sercem wędru-
ją w  świat. Widziane były też 
poza Sopotem. Poszukują osób, 
które mają otwarte serce i mogą 
przyjąć do swojego domu dzie-
ci, które potrzebują ciepła 
i bezpiecznej przystani.
Rodzicielstwo zastępcze peł-
ni ważną rolę w  sytuacji, gdy 
dzieci nie mogą przebywać pod 
opieką biologicznych rodzi-
ców – daje szansę na dorastanie 
w  ciepłej, przyjaznej atmos-
ferze i  spokojne, bezpieczne 
dzieciństwo. 
Czym jest rodzicielstwo za-
stępcze? To czasowe zajęcie się 
dzieckiem, polegające na za-
bezpieczeniu potrzeb dziecka. 
Wiąże się to z wieloma wyzwa-
niami, daje jednak poczucie 
satysfakcji i możliwość rozwo-
ju osobistego. Opiekunem za-
stępczym może zostać zarówno 
małżeństwo, para, jak i  osoby 
niepozostające w  związkach 
małżeńskich czy partnerskich. 
Rodzicielstwo zastępcze to 

opieka nad dziećmi w  różnym 
wieku na czas potrzebny rodzi-
com biologicznym na rozwią-
zanie swoich problemów (np. 
podjęcia terapii uzależnień, 
znalezienia pracy, polepszenia 
warunków mieszkaniowych 
itd.) lub do momentu uregulo-
wania sytuacji prawnej dziecka.

AKCjA KAMyK Z SERCEM 
Pracownicy sopockiego Miej-
skiego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej zostawiają w  różnych 
miejscach kamyki z  napisem 
„Podaruj dziecku serce – zostań 
rodziną zastępczą” oraz nume-
rem telefonu do Działu Pieczy 
Zastępczej. Akcja promowa-
na jest m.in. na  Facebooku 
mopswsopocie.
W akcję włączają się różne so-
pockie instytucje i  organiza-
cje, które zamieszczają zdjęcia 
kamyków z  sercem na swoich 
profilach, a także przechodnie, 
którzy napotykają kamyki na 
swojej drodze. 

jEŚLI LUBISZ DZIECI  
I CHCESZ SIę ROZWIjAĆ…
Sopocki MOPS zaprasza do 
współpracy małżeństwa, pary, 
singli nie tylko z  Sopotu i  za-
pewnia kompleksowe wsparcie 
dla rodzin zastępczych. 
 – Atutem współpracy z  nami 
jest kameralne, przyjazne śro-
dowisko, które tworzą rodzi-
ny zastępcze oraz pracownicy 

ośrodka. Dzięki temu każda 
rodzina jest indywidualnie za-
opiekowana przez naszych spe-
cjalistów. W każdym momencie, 
kiedy jest taka potrzeba, zapew-
niamy bezpłatne wsparcie dla ro-
dziców i dzieci m.in. koordyna-
tora, psychologa czy prawnika. 
Na każdym etapie wychowania 
dostępna jest także terapia dla 
dzieci i  młodzieży. Ważnym 

uzupełnieniem wsparcia jest do-
stęp do superwizji, gdzie w gro-
nie innych rodziców można po-
dzielić się swoimi sukcesami, ale 
przede wszystkim rozterkami 
i  znaleźć rozwiązanie na nur-
tujący kłopot – podkreśla Mag-
dalena Szerszyńska, zastępca 
dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej.
Sopocki MOPS oferuje również 
udział w  bezpłatnych szkole-
niach, możliwość dofinanso-
wania do wypoczynku dzieci, 
remontu mieszkania. Rodziny 
zastępcze otrzymują co miesiąc 
pomoc pieniężną na pokrycie 
kosztów utrzymania dziecka, 
a rodziny zawodowe dodatkowo 
wynagrodzenie.
 – Rodzicielstwo zastępcze to 
misja, oddanie i  spełnienie, 
gdzie podstawą jest motywacja 
i  predyspozycje do pełnienia tej 
roli. To także możliwość roz-
woju osobistego i  zawodowego. 
Po zdobyciu odpowiedniego 
doświadczenia i  przeszkoleniu, 

można zostać zawodową rodziną 
zastępczą. To praca i zawód do-
stępny na miejscu w Sopocie od 
zaraz! – podkreśla Magdalena 
Szerszyńska. –Zapewniamy bez-
płatne szkolenie dla kandydatów 
na rodziców zastępczych w indy-
widualnym 3-miesięcznym toku. 
To etap rozważań i dojrzewania 
do roli rodzica zastępczego.

Jeśli masz w sobie dużo ciepła 
i  miłości, jesteś gotowy tym-
czasowo zapewnić dzieciom 
opiekę, to może Ciebie szu-
ka sopocki MOPS. Zadzwoń 
do sopockiego MOPS i  do-
wiedz się, jak zostać rodziną 
zastępczą. 
Szczegółowe informacje na 
stronie: www.mopssopot.pl, fa-
cebooku https://www.facebook.
com/mopswsopocie/
Dział Pieczy Zastępczej MOPS 
Sopot, tel. 58 555 10 22 lub 609 
680 390

(AN)

SKANDALICZNE WŁAMANIE DO KOŚCIOŁA

Złodzieje ukradli nadzieję
Wstrząsająca wiadomość do-
tarła do nas na początku paź-
dziernika. Jeden z mieszkań-
ców Suchanina poinformo-
wał nas, że do tamtejszego 
kościoła włamali się złodzie-
je, którzy ukradli skarbon-
kę, do której wrzucano dat-
ki dla powodzian. Złodziei 
zatrzymano, ale okazało się, 
że kościół na Suchaninie nie 
był jedynym, który okradli. 
Tego typu incydent nie tyl-
ko wzbudza oburzenie, ale 
także rodzi poważne pyta-
nia o  moralność i  empatię 
w społeczeństwie.
Nie ma wątpliwości, że kra-
dzież skarbonki, w  której 
gromadzono fundusze dla 
ludzi w  trudnej sytuacji, to 
czyn niewybaczalny. Zło-
dzieje, którzy dopuścili się 
tego haniebnego czynu, nie 
tylko okradli wspólnotę, ale 
także w  jakiś sposób zdep-
tali nadzieję tych, którzy 
z  dobrego serca chcieli wes-
przeć innych w potrzebie. Ich 
działania pokazują, jak nisko 
można upaść w  poszukiwa-
niu łatwego zysku.
 – Sam nie mogę zrozumieć, 
jakim trzeba być człowie-
kiem, żeby dokonać takiej 
kradzieży – mówił nam nasz 

Czytelnik, który przy okazji 
nie omieszkał powiedzieć, że 
Suchanino nie jest bezpiecz-
ną dzielnicą. – Są fragmen-
ty ulic, które nie są w  ogóle 
oświetlone i  idąc do autobu-
su, ryzykuje się zdrowie i ży-
cie, bo nigdy nie wiadomo, 
kto może czaić się w ciemno-
ści. Kradzież z  naszego ko-
ścioła pokazuje, że ludzie są 
zdolni do wszystkiego.
Jak informuje podinsp. Mag-
dalena Ciska z  Komendy 
Miejskiej Policji w  Gdań-
sku, w  jednym z  miesz-
kań na Jasieniu zatrzymano 
trzech mężczyzn podejrza-
nych o  włamania i  kradzie-
że. Wtedy też okazało się, że 
jeden z  nich jest doskonale 
znany organom ścigania.
 – Po sprawdzeniu danych za-
trzymanych okazało się, że je-
den z nich jest poszukiwany li-
stem gończym oraz dwoma za-
rządzeniami sądu. Za kradzie-
że i włamania ma do odbycia 
4,5 lata więzienia – dodaje po-
dinsp. Magdalena Ciska.
Przy zatrzymanych zna-
leziono worek tylko część 
pieniędzmi zabranymi ze 
skarbonek, ponieważ reszta 
„poszła” na narkotyki. Do-
datkowo kryminalni z Oliwy 

ustalili, że trzej zatrzymani 
odpowiedzą także za wła-
manie do jednego z  barów 
w Oliwie. Lista zarzutów jest 
jednak znacznie dłuższa, ale 
jak informuje Policja, sprawa 
jest w  rozwoju. Za kradzież 
z włamaniem grozi do 10 lat, 
a  za kradzież i  zniszczenie 
mienia do 5 lat, natomiast za 
posiadanie narkotyków – do 
3 lat pozbawienia wolności.
Społeczność lokalna – nie 
tylko na Suchaninie – zare-
agowała na te wydarzenia 
z oburzeniem. Ludzie, którzy 
do tej pory wrzucali do skar-
bonki swoje oszczędności, 
czują się oszukani i zranieni. 
Włamanie do kościoła i kra-
dzież skarbonki, z  której 
środki miały pomóc poszko-
dowanym w  powodzi, to 
zbrodnia, która zasługuje na 
potępienie. Nie wiadomo, 
czy złodzieje są świadomi, 
że ich działania mają kon-
sekwencje nie tylko prawne, 
ale także moralne. W  obli-
czu tego kryzysu nie możemy 
pozwolić, aby cynizm i  ego-
izm przeważyły nad empatią 
i solidarnością.

(GR)

REMONT ZA 17 MILIONÓW

Estakada będzie remontowana

Podpisano umowę na grun-
towny remont estakady na ul. 
Elbląskiej. Koszt prac wynie-
sie ok. 17,5 mln zł, a drogowcy 
pracować będą na nitce w kie-
runku centrum Gdańska. 
 – Wiadukt, który zosta-
nie przebudowany, znajduje 
się nad jezdniami Trasy Su-
charskiego i  linią kolejową 
Pruszcz Gdański – Gdańsk 
Port Północny. W  ramach 
inwestycji przewidziano cał-
kowitą rozbiórkę konstrukcji 
przęseł wiaduktu i  częściową 
rozbiórkę korpusów podpór 
– informuje Aneta Niezgo-
da z  Dyrekcji Rozbudowy 

Miasta Gdańska.
Planowane zakończenie robót 
szacowane jest na I  kwartał 
2026 r.
Fundamenty filarów 
i  przyczółków pozostaną do 
pełnego wykorzystania jako 
posadowienie konstrukcji 
wiaduktu po przebudowie. 
Wykonana zostanie nowa izo-
lacja, ułożona zostanie rów-
nież nowa nawierzchnia jezd-
ni i  chodników na dojściach 
do wiaduktu. Przewidziano 
również wykonanie zabezpie-
czenia antykorozyjnego oraz 
nowych dylatacji i  łożysk. 
Ponadto wiadukt zyska nowe 

oświetlenie. Skarpy przy es-
takadzie zostaną wzmocnione 
i  pojawią się na nich schody 
dla obsługi obiektu.
 – W  pierwszej kolejności 
wykonawca zajmie się orga-
nizacją zaplecza budowy, za-
mówieniem niezbędnych ma-
teriałów oraz opracowaniem 
projektu tymczasowej orga-
nizacji ruchu. Gdy projekt 
zmian w  organizacji ruchu 
będzie gotowy, przekażemy 
szczegóły w  osobnym komu-
nikacie – zapewnia Aneta 
Niezgoda.

(GR)
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NAjWAżNIEjSZE jEST BEZPIECZEńSTWO MIESZKAńCÓW

w ostatnim czasie na terenie przymorskiej spółdzielni mieszkaniowej „przymorze” zrealizowano szereg głównych remontów, 
które wpływają na komfort mieszkańców, estetykę budynków, ale i koszt utrzymania mieszkań. wśród zaplanowanych na ten rok 
prac na terenie administracji osiedla nr 1 wyróżnić należy przede wszystkim wymianę instalacji wodociągowej, która pamięta 
jeszcze czasy budowy osiedla. rosnące koszty pracy i materiałów powodują, że inwestycja pochłania znaczną część funduszu 
remontowego i rozłożona jest w czasie. prace te realizowane są już od kilku lat i będą kontynuowane w najbliższym czasie.

remonty na terenie powszechnej 
spółdzielni mieszkaniowej „przymorze”

Właśnie w budynku przy ul. Rze-
czypospolitej 9 i Śląskiej 88 pro-
wadzona była wymiana instalacji 
wodociągowej. Prace musiały być 
w końcu przeprowadzone, ponie-
waż instalacja nie była zaizolowa-
na w szachcie technicznej, przez 
co występowały duże straty, które 
musieli pokrywać mieszkańcy. 
Realizacja zadania przebiegała 
bardzo sprawnie. 
 – Jeszcze przed rozpoczęciem 
prac niektórzy mieszkańcy skła-
dali protesty, ponieważ w związ-
ku z  remontem bali się dużych 
zniszczeń w mieszkaniach. Oka-
zało się jednak, że tylko strach 
ma wielkie oczy. Nie miałam 
żadnych sygnałów, że prace były 
źle wykonane. Posiadamy dużo 

budynków, a inwestycje te są nie-
zwykle kosztowne, dlatego nie 
jesteśmy w stanie tego typu robót 
wykonać w krótkim czasie. Insta-
lacje wodociągową najpierw wy-
mienialiśmy w falowcu, ponieważ 
tam mieszka najwięcej osób i tam 
najczęściej dochodziło do awarii. 
Potem roboty kontynuowaliśmy 
w budynkach niskich, a w dalszej 
kolejności zajmiemy się instala-
cjami w wieżowcach – mówi nam 
Elżbieta Bohdziewicz, zastępca 
kierownika ds. technicznych Ad-
ministracji Osiedla nr 1. 
W kolejce na wymianę instalacji 
wodociągowej czekają budynki 
przy Rzeczypospolitej 11 i  wie-
żowce na Małym Przymorzu 
(Śląska 86 i  41). Dodać w  tym 

miejscu jeszcze trzeba, że w przy-
szłym roku na terenie „jedynki” 
prowadzona będzie wymiana 
wodomierzy z  nakładkami ra-
diowymi. Łącznie wymienionych 
będzie 5000 liczników poboru 
wody. 
Wzrost kosztów dotyczył nie 
tylko prac związanych z  instala-
cją wodociągową. Kosztownym 
przedsięwzięciem była rów-
nież wymiana instalacji gazowej 
z  wyniesieniem pionów na klat-
kę schodową w  budynku przy 
Olsztyńskiej 4. Podobne prace 
(poza pionami) zrealizowano 
w  części bloku przy Rzeczypo-
spolitej 7, a ostatnie roboty mają 
być wykonane w roku przyszłym. 
To nie koniec robót w „siódemce”. 

W klatce C ruszyła właśnie wy-
miana windy. Przy Opolskiej 4 
zakończono wymianę instalacji 
elektrycznej.
 – Na Rzeczypospolitej 7, również 
w tym roku, naprawialiśmy kon-
strukcję i  malowaliśmy elewację 
budynku. W tym roku ruszyliśmy 
z wymianą przeszklenia w klatce 

D budynku przy Rzeczypospoli-
tej 1, by w następnym roku kon-
tynuować te prace w dwóch ko-
lejnych klatkach. Przygotowując 
plan remontów, bierzemy pod 
uwagę nie tylko bezpieczeństwo 
mieszkańców, ale również estety-
kę budynków – zauważa Elżbieta 
Bohdziewicz. 

Dodajmy jeszcze tylko, że trwa 
remont altan śmietnikowych 
związany z  ich  powiększeniem 
przy ul. Olsztyńskiej 8-4, a nie-
bawem zostanie wybudowana 
nowa  altana śmietnikowa  przy 
Władysławowej 2A.

(lubek)

  na terenie klubu osiedlowego „maciuś i” zmodernizowano plac zabaw.

o G ł o s Z E N i E

Administracja Osiedla Nr 4 PSM „Przymorze”  
wynajmie lokal użytkowy  
o powierzchni 12,00 m2  

z przeznaczeniem na magazyn, położony na parterze
przy ul. Obrońców Wybrzeża 6D w Gdańsku.

Lokal wyposażony jest w instalację elektryczną. 

Informacje udzielane są w Administracji Osiedla Nr 4
Przy ul. Kołobrzeskiej 59, pokój nr 3, w godz. 7:00 – 15:00  

lub pod nr telefonów: 58 553 04 13 wew. 41 lub 667 629 555

KONKURS ROZSTRZyGNIęTy

poznaliśmy najlepsze wiersze i zdjęcia
W  Domu Kultury PSM 
„Przymorze” odbyło się uro-
czyste ogłoszenie wyników 
konkursów – fotograficznego 
i  poetyckiego. Oba dotyczyły 
Przymorza.
Tematyka zdjęć była dowol-
na i  miały być one po pro-
stu związane z  Przymorzem. 
Z kolei konkurs poetycki de-
dykowany był seniorom, któ-
rzy ukończyli 60 lat. Każdy 
z  uczestników mógł przesłać 
tylko jedne zdjęcie albo jeden 
wiersz.
Wśród autorów zdjęć zwycię-
żyła praca Agnieszki Bucar 
„Odbicie w  wodzie”. Drugie 
miejsce przyznano Krystynie 
Degutis. Co ciekawe, Pani 
Krystyna sfotografowała naj-
starszego mieszkańca Przy-
morza Małego – Mariana 
Drożdża, obchodzącego 15 
października 103. urodziny. 
Gdańszczanin był członkiem 

Szarych Szeregów i  AK, od-
znaczony krzyżem Virtuti 
Militari. 
 – Pan Marian sam dba o swój 
ukwiecony balkon. Nie opusz-
cza żadnej uroczystości pa-
triotycznej. Jest człowiekiem 
wspaniałym, pełnym humoru 
i  życzliwości do świata i  lu-
dzi – mówi laureatka drugiego 
miejsca.
Trzecią nagrodę przyznano 
Ludwice Marianowskiej.
 – Tematyka zdjęć miała być 
różnorodna. Fotografie mo-
gły ukazywać osoby, przyro-
dę albo architekturę. Autorka 
zwycięskiej pracy połączyła 
dwa tematy, co okazało się 
sukcesem – komentuje Janusz 
Piszczek, kierownik Dom 
Kultury.
Z  kolei wśród autorów wier-
szy główną nagrodę przy-
znano Grzegorzowi Stęp-
niakowi. Marii Pieczonce 

przyznano nagrodę drugą, 
a trzecią Annie Orlikowskiej. 
Wyróżniono też wiersz Sylwii 
Kuchnowskiej. 
 – Wszystkich osób nie mo-
gliśmy oczywiście nagrodzić. 
Jestem specjalistą i  muszę 
powiedzieć, że wiersze, któ-
re czytaliśmy, były naprawdę 
piękne. Korzystając z  okazji, 
zachęcam wszystkich do pi-
sania poezji – dodaje Ryszard 
Stopa, artysta muzyk.
Dodajmy, że organizatorami 
konkursów byli: Rada Dziel-
nicy Przymorze Małe oraz 
Domu Kultury PSM „Przy-
morze”, a  podsumowanie 
konkursów uświetnił krótki 
koncert Ryszarda Stopy. Już 
dziś organizatorzy zapraszają 
do udziału w  kolejnej edycji 
konkursu, który odbędzie się 
w roku przyszłym.

(GR)

   pamiątkowa fotografia laureatów konkursów literackiego i fotograficznego
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NAGRODZONO GDAńSKICH OPIEKUNÓW

ByLI jEDNyMI Z PIERWSZyCH NA POMORZU

w Gdańsku nagrodzono najlepszych opiekunów osób starszych i osób z niepełnosprawnościami. „złotą malwą” 2024 pre-
zydenta miasta Gdańska uhonorowano macieja dąbrowicza z domu pomocy społecznej „polanki”. wszystkich laureatów 
i wyróżnionych doceniono za wielkie zaangażowanie w pracę, za dobroć i szacunek okazywane podopiecznym.

dziś rzeczą zupełnie normalną są klasy integracyjne, gdzie dzieci zdrowe uczą się wspólnie ze swoimi chorymi rówieśni-
kami. 30 lat temu tylko najodważniejsi tworzyli w swoich szkołach klasy integracyjne. Jedną z takich podstawówek, która 
30 lat temu wprowadziła takie pionierskie rozwiązania, była szkoła podstawowa nr 44 na przymorzu. 

Za dobroć i troskę o drugiego człowieka

tu każdy uczeń jest mile widziany i ważny

Nagrody – ozdobne, kwiato-
we przypinki oraz gratyfikacje 
pieniężne – wręczyła laureatom 
Aleksandra Dulkiewicz, prezy-
dent Gdańska.
W  tegorocznej edycji „Złotą 
Malwą” uhonorowano Macieja 
Dąbrowicza z  DPS „Polanki”. 
„Srebrną Malwę” przyznano 
Krystynie Szydlik ze Stowa-
rzyszenia na rzecz Osób z Kry-
zysami Psychicznymi „Przyja-
zna Dłoń”. Natomiast Kamila 
Węglarska z  Fundacji Agencji 
Służby Społecznej otrzyma-
ła „Brązową Malwę”. Uhono-
rowani na co dzień wspiera-
ją m.in. samotnych, chorych, 
gdańskich seniorów. Zdarza 
się, że stają się dla swoich pod-
opiecznych najbliższymi ludź-
mi. Są uważni na ich problemy, 
troskliwi, pełni empatii i  bar-
dzo pomocni. 
 – Cieszę się, że możemy kolej-
ny raz spotkać się w tym salonie 
Gdańska, i że dzisiaj honoruje-
my, wyróżniamy w  nim Was, 
najlepszych z  najlepszych – 
mówi Aleksandra Dulkiewicz. 

– Wszyscy zdajemy sobie spra-
wę, jak bardzo potrzebne jest 
Państwa wsparcie, zwłaszcza 
długofalowe dla mieszkańców. 
Dzisiaj pomoc świadczy ponad 
500 opiekunów w  środowisku 
i ponad 100 osób w domach po-
mocy społecznej. Kiedy przy-
gotowujemy miasto do deinsty-
tucjonalizacji także w  tym ob-
szarze, widzimy, jak ważne jest 
budowanie wyspecjalizowanej 
kadry, która wesprze potrzebu-
jące osoby w środowisku. Dzię-
kuję za pracę, za to, że pomaga-
cie mieszkańcom godnie żyć.
Do podziękowań i  gratulacji 
dołączyła się też m.in. Agniesz-
ka Chomiuk, dyrektor Miej-
skiego Ośrodka Pomocy Rodzi-
nie w Gdańsku.
 – Malwy symbolizują miłość, 
troskę, ochronę. Te wartości 
patronują też naszej nagrodzie – 
przypomniała. – Jesteście Pań-
stwo uważni, potrzebni, troskli-
wi wobec podopiecznych. Gło-
śno bijemy Wam brawo. Życzę, 
aby to Wasze dobro wracało do 
Was zwielokrotnione.

Laureaci „Złotej Malwy” 
2024 są zgodni, że opieko-
wanie się osobami, które 
tego potrzebują, nie jest za-
daniem łatwym. To wyma-
gająca praca. Dzięki niej jed-
nak spełniają się zawodowo, 

a satysfakcja z pomagania jest 
ogromna.
 – Traf iłem do Domu Po-
mocy Społecznej „Polan-
ki” w  2001 roku w  zasadzie 
z  przypadku, w  ten sposób 
odbywałem bowiem służbę 

wojskową – wspomina Maciej 
Dąbrowicz. – Pierwsze dwa ty-
godnie opiekowania się oso-
bami starszymi były naprawdę 
trudne, potem było już łatwiej. 
No i  zostałem w  tym zawo-
dzie, który jest wymagający. 

Trzeba być cierpliwym, uważ-
nym, trzeba być przyjacielem 
dla podopiecznych. Traktuję 
ich jak rodzinę, pamiętając, że 
przecież oni nie zawsze ją mają.
Wyróżnienia „Złotej Mal-
wy” 2024 otrzymały opiekun-
ki: Justyna Grabiec z  Funda-
cji „Autyzm bez Tabu”, Edyta 
Czyżewska z  DPS „Orunia”, 
Agnieszka Chałupka z  Cari-
tas Archidiecezji Gdańskiej, 
Bożena Ożga z  DPS „Ostoja” 
w  Gdańsku, Monika Badu-
rowicz z  Polskiego Komitetu 
Pomocy Społecznej (PKPS) 
w  Gdańsku Pomorski Zarząd 
Wojewódzki, Danuta Fischo-
eder z  Gdańskiej Spółdzielni 
Socjalnej, Roksana Koniecz-
na z  DPS „Orunia”, Agniesz-
ka Klimaszewska z  Funda-
cji Opieka dla Seniora, Olena 
Horshelova z  PKPS w  Gdań-
sku Pomorski Zarząd Wo-
jewódzki i  Natalia Melnyk 
z  Fundacji Agencji Służby 
Społecznej.

(GR)

30 lat temu przymorska pod-
stawówka jako jedna z  pierw-
szych na Pomorzu rozpoczęła 
nauczanie integracyjne. Nie 
wszyscy wierzyli, że dzieci, 
które potrzebują dodatkowego 
wsparcia, będą mogły odna-
leźć się w tradycyjnym systemie 
nauczania. Czas pokazał, że to 
był znakomity pomysł. Poza 
tym każde dziecko zasługuje na 
takie same szanse, niezależnie 

od trudności, z jakimi się zma-
ga. Tu każdy uczeń jest mile 
widziany i ważny, a nacisk kła-
dziony jest nie tylko na wiedzę, 
ale również na wzajemne ro-
zumienia, akceptację, empatię 
i współpracę. 
 – Początek był ciężki, ale nasz 
pomysł wcieliliśmy w  życie 
z radością. Z czasem do naszej 
idei przekonywaliśmy rów-
nież pracowników magistratu 

i kuratorium. W żadnym z tych 
miejsc nie odmówiono nam 
pomocy. Współpracowaliśmy 
w tej materii z Fundacją Spraw-
ni Inaczej. Na początku nie 
było nawet nauczyciela wspo-
magającego i wspólnie z mamą 
pierwszego dziecka przyjętego 
do naszej szkoły musieliśmy 
wypracować pewien sposób 
pracy. Dziś jestem dumna, że 
ponad 30 lat temu podjęliśmy 
się tworzenia szkoły integra-
cyjnej – wspomina Irena Karbo-
wiak, prekursorka idei integracji 
i  była dyrektor Szkoły Podsta-
wowej nr 44, po której pałeczkę 
przejął Maciej Barański.
 – Byłem uczniem tej szkoły, 
potem nauczycielem, aż w koń-
cu zostałem jej dyrektorem. 
Sam uczyłem się tej integracji, 
ale miałem najlepsze wzorce. 
Trafiały do nas dzieci z różny-
mi potrzebami i  to właśnie ci 
uczniowie nas, szkołę w  pe-
wien sposób rozwijały, ponie-
waż musieliśmy cięgle poszuki-
wać sposobów, jak sprostać ich 

oczekiwaniom. Zmieniała się 
też infrastruktura szkoły, przy-
stosowana do nowych uczniów 
– podkreślał Maciej Barański. 
W  tej chwili SP 44 kie-
ruje Małgorzata 
Szczepańska-Stankiewicz.

 – Dziś możemy pochwalić się 
salami, gdzie dzieci mogą roz-
wijać swoje umiejętności i  po-
szerzają swoje zainteresowania. 
Dzięki wsparciu wielu osób 
mamy bardzo dobre warunki 
do nauki. Wszystkich uczniów 

bez względu na kraj pochodze-
nia i wyznanie traktujemy jed-
nakowo – dodaje Małgorzata 
Szczepańska-Stankiewicz.

(lubek)

Fot. Dominik Paszliński  |   www.gdansk.pl
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Tym razem w  szerokim gro-
nie nagrodzonych znalazły 
się tylko dwie spółdzielnie 
z  Trójmiasta – SM „Sucha-
nino” oraz RSM im. Komu-
ny Paryskiej w  Gdyni. Dla 
spółdzielni z Gdańska to już 
kolejna nagroda. Przypo-
mnijmy, że ostatnio Leonard 
Wieczorek, prezes SM „Su-
chanino” odebrał Złoty Laur 
Jakości w  konkursie o  Po-
morską Nagrodę Jakości.
 – Stawiamy na dialog 
z  mieszkańcami, słucha-
my ich potrzeb i  staramy 
się na nie reagować w  spo-
sób odpowiedzialny i  nowo-
czesny. Dlatego też sukce-
sywnie likwidujemy bariery 

architektoniczne, wprowa-
dzamy inteligentne węzły  
ciepłownicze i  inwestujemy 
w odnawialne źródła energii, 
montując na dachach panele 
fotowoltaiczne, które połą-
czone będą z  pompami cie-
pła. Takie rozwiązania mają 
nie tylko przynieść oszczęd-
ności mieszkańcom, ale rów-
nież pozytywnie wpłynąć na 
środowisko naturalne – mówi 
Leonard Wieczorek.
Lista nagród, którymi w cią-
gu ponad 30-letniej swojej 
historii nagrodzona zosta-
ła spółdzielnia z  Suchanina, 
jest długa. 
 – Każda nagroda jest dla nas 
ważna i  to dla nas nie tylko 

podstawa do dumy, ale także 
motywacja do dalszej aktyw-
nej pracy – przyznaje prezes 
Wieczorek, który dodaje, 
że na ten sukces zapracowa-
li nie tylko członkowie za-
rządu i  rady nadzorczej, ale 
cały zespół pracowników 
spółdzielni.
Spółdzielnia Mieszkanio-
wa „Suchanino” z  Gdańska, 

która działa na rynku od wie-
lu lat, jest nowoczesną i  sta-
bilną f irmą, która nie tylko 
dba o  swoich mieszkańców, 
ale również o  przestrzeń, 
w  której żyją poprzez wpro-
wadzanie nowoczesnych roz-
wiązań technologicznych. 

(GR)

NASI WŚRÓD NAjLEPSZyCH W KRAjU

TWORZyLI GRZyBOWĄ GALERIę SMAKÓW

spółdzielnia mieszkaniowa „suchanino” z Gdańska po raz kolejny potwierdziła swoją pozycję wśród najlepszych tego typu 
przedsiębiorstw w polsce, zdobywając prestiżową nagrodę lidera spółdzielczości. to już dziesiąta edycja konkursu, w którym 
redakcja „administratora i menedżera nieruchomości” wyłania najprężniej działające spółdzielnie mieszkaniowe w polsce.

członkowie spółdzielni mieszkaniowej „suchanino” od lat organizują wyjątkowe wyprawy na grzyby, a kaszuby stały się dla 
nich ulubionym celem. ten malowniczy region polski, z gęstymi lasami i urokliwymi jeziorami, co roku przyciąga miłośników 
grzybobrania, a w tym roku sezon grzybowy okazał się szczególnie owocny.

sm „suchanino” z Liderem spółdzielczości 

czekają na kolejne grzybowe przygody

Wyprawa na grzyby to nie tyl-
ko sposób na zbieranie sma-
kołyków do kuchni, ale także 
okazja do obcowania z naturą. 
Uczestnicy wyjazdu mogli cie-
szyć się świeżym powietrzem, 
wspaniałymi krajobrazami 
oraz śpiewem ptaków. Dla 
wielu grzybiarzy to czas relak-
su i  odprężenia, który pozwa-
la zapomnieć o  codziennych 
zmartwieniach.
 – Organizacja takich wypa-
dów to także doskonała oka-
zja do integracji mieszkańców. 
Wspólne poszukiwanie grzy-
bów sprzyja nawiązywaniu 
nowych znajomości i  umac-
nianiu więzi w  społeczności. 
Uczestnicy wyjazdu dzielą się 
nie tylko swoimi doświadcze-
niami i  sekretami udanych 
zbiorów, ale również przepi-
sami na potrawy, które można 

przygotować z zebranych grzy-
bów – zauważa Leonard Wie-
czorek, prezes SM „Suchani-
no”, który dodaje, że wspólne 

chwile spędzone w lesie, pełne 
śmiechu i  radości, są nieza-
stąpione. – Mam nadzieję, że 
każdy z  uczestników wrócił 

do domu z  udanymi zbiorami 
i miłymi wspomnieniami.
Zbiory z  kaszubskich lasów 
wzbogaciły kulinarne popisy 

mieszkańców Suchanina. 
 – Grzyby znalazły swoje miej-
sce w  różnych daniach – od 
tradycyjnych zup grzybowych, 

przez sosy, aż po oryginal-
ne potrawy, które zachwycają 
smakiem i  aromatem. Wiele 
osób dzieliło się swoimi prze-
pisami, co stworzyło prawdzi-
wą grzybową galerię smaków – 
dodaje Stefan Skiba, współor-
ganizator wypadu na Kaszuby.
Wyprawa na grzyby mieszkań-
ców Suchanina to znakomity 
przykład, jak wspólne zainte-
resowania mogą integrować 
społeczność i  tworzyć niezapo-
mniane wspomnienia. Kaszu-
by, z  ich bogactwem przyrody, 
wciąż będą kusić miłośników 
grzybów, a dzięki takim inicja-
tywom każdy może stać się czę-
ścią tej pięknej tradycji. Miesz-
kańcy na pewno z niecierpliwo-
ścią czekają na kolejne grzybowe 
przygody.

(lubek)

sm sUchaNiNo




